

300 (VII). Improvement of nutrition in Trust Territories

The Trusteeship Council,

Recognizing that dietary deficiencies constitute a serious obstacle to the social and economic development of the inhabitants of the Trust Territories,

Sharing the desire of the Administering Authorities to bring about improvement in existing nutritional standards,

Noting that scientific research concerning nutrition has recently undergone considerable changes, and

Noting in particular that studies have been undertaken regarding new and economical methods of ameliorating or eliminating such deficiencies in the dietary conditions in tropical areas,

Invites the Administering Authorities to continue to explore, in co-operation with the specialized agencies of the United Nations, and also with competent scientific bodies, the possibility of utilizing and expanding the latest scientific methods in the improvement of nutritional standards among the inhabitants of Trust Territories.

*Thirtieth meeting,
21 July 1950*

301 (VII). Use of the flag of the United Nations in Trust Territories

The Trusteeship Council,

1. *Having regard* to General Assembly resolution 325 (IV)⁵³ of 15 November 1949,

2. *Recommends* to the Administering Authorities concerned that the flag of the United Nations be flown over all Trust Territories side by side with the flag of the Administering Authority concerned and with the territorial flag if there is one, it being understood, however, that in carrying out the terms of this resolution, the Administering Authorities have latitude to handle any practical difficulties of administration which this recommendation might create;

3. *Requests* the Secretary-General to furnish a copy of this resolution to the Italian Government in view of its assumption of the administration of the Trust Territory formerly known as Italian Somaliland.

*Thirtieth meeting,
21 July 1950*

Other decisions taken by the Council at its seventh session

ELECTION OF A PRESIDENT AND OF A VICE-PRESIDENT

At the first meeting of its seventh session, on 1 June 1950, the Council elected Mr. Max Henríquez Ureña (Dominican Republic), President, and Mr. Pierre Ryckmans (Belgium), Vice-President.

EXAMINATION OF ANNUAL REPORTS ON THE ADMINISTRATION OF TRUST TERRITORIES

(a) *Western Samoa*, year ending 31 March 1949.

At the 5th meeting, on 7 June 1950, the Council appointed a drafting committee composed of the repre-

⁵³ See *Official Records of the fourth session of the General Assembly, Resolutions*, page 40.

300 (VII). Amélioration de la nutrition dans les Territoires sous tutelle

Le Conseil de tutelle,

Reconnaissant que les déficiences du régime alimentaire constituent un obstacle sérieux au progrès social et économique des habitants des Territoires sous tutelle,

Partageant les préoccupations qu'inspirent aux Autorités chargées de l'administration les régimes alimentaires existants,

Considérant que les recherches bromatologiques ont depuis quelque temps évolué de façon notable,

Considérant en particulier que les recherches se sont portées sur des façons nouvelles et économiques de remédier aux déficiences alimentaires dans les régions tropicales ou de les éliminer,

Invite les Autorités chargées de l'administration à continuer à étudier, en collaboration avec les institutions spécialisées de l'Organisation des Nations Unies ainsi qu'avec les organismes scientifiques compétents, s'il est possible d'utiliser et de généraliser les méthodes scientifiques les plus modernes pour améliorer le régime alimentaire des habitants des Territoires sous tutelle.

*Trentième séance,
21 juillet 1950.*

301 (VII). Emploi du drapeau des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle

Le Conseil de tutelle,

1. *Considérant* la résolution 325 (IV)⁵³, adoptée par l'Assemblée générale le 15 novembre 1949,

2. *Recommande* aux Autorités chargées de l'administration de faire flotter le drapeau des Nations Unies sur tous les Territoires sous tutelle, au côté du drapeau de l'Autorité chargée de l'administration et, le cas échéant, du drapeau du Territoire, les Autorités chargées de l'administration ayant toute latitude, lorsqu'elles appliqueront la présente résolution, pour régler les difficultés administratives auxquelles cette recommandation pourrait donner lieu dans la pratique;

3. *Prie* le Secrétaire général de communiquer le texte de la présente résolution au Gouvernement italien qui assure l'administration du Territoire sous tutelle que constitue l'ancienne Somalie italienne.

*Trentième séance,
21 juillet 1950.*

Autres décisions prises par le Conseil au cours de sa septième session

ELECTION D'UN PRÉSIDENT ET D'UN VICE-PRÉSIDENT

A la première séance de sa septième session, le 1er juin 1950, le Conseil a élu M. Max Henríquez Ureña (République Dominicaine), Président, et M. Pierre Ryckmans (Belgique), Vice-Président.

EXAMEN DES RAPPORTS ANNUELS SUR L'ADMINISTRATION DES TERRITOIRES SOUS TUTELLE

a) *Samoa-Occidentale*, pour l'année ayant pris fin le 31 mars 1949. Le 7 juin 1950, au cours de sa cinquième séance, le Conseil a nommé un Comité de rédaction

⁵³ Voir *Documents officiels de la quatrième session de l'Assemblée générale, Résolutions*, page 41.